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تلويزيون را كه روش�ن مي كنيد با تصاويري 
از يك م�رد چاق با ش�كمي بر آم�ده مواجه 
مي شويد. در ذيل اين تصاوير صدايي پخش 
مي ش�ود؛ صداي�ي كه بر فق�دان اعتم�اد به 
نفس براي حض�ور در اجتماع ب�ه خاطر چند 
كيل�و اضاف�ه وزن دلال�ت دارد و از معايب و 
مضرات چاقي مي گوي�د. در ادامه اين برنامه 
تلويزيوني انتظار داريد ك�ه به ورزش و رژيم 
غذايي مناس�ب و پرهيز از مص�رف غذاهاي 
مض�ر و پركال�ري توصي�ه كن�د ام�ا چنين 
توصيه اي در كار نيس�ت. اين ب�ار خانمي به 
صحن�ه مي آي�د و قرص هايي را ب�ه مخاطب 
معرفي مي كند كه كاملًا گياهي است و بدون 
هيچ عوارضي ماهي چهار تا هشت كيلو شما 
را لاغر مي كند، بدون اينكه ني�ازي به تغيير 
رژيم غذايي يا افزايش فعاليت بدني داش�ته 
باش�يد. از همه مهم تر اينكه اي�ن دارو مجوز 
وزارت بهداشت را هم دارد. پيگيري رسانه ها 
از وزارت بهداش�ت نش�ان مي دهد اين دارو 
مج�وزي از وزارت بهداش�ت ن�دارد و اصولاً 
تبليغ هر دارويي از رس�انه ها ممنوع اس�ت. 
فضاي آگهي چند دقيقه اي كه مدتي اس��ت از 

ش��بكه هاي تلويزيوني پخش مي شود، مخاطب 
را در فضاي تبليغات ماه��واره اي قرار مي دهد تا 
جايي كه با چند بار بالا و پايين كردن كانال هاي 
تلويزيون مي خواهيد مطمئن شويد كه بيننده 
يكي از كانال ه��اي داخلي هس��تيد. صحبت از 
چاقي و مضرات آن ابتدا مخاطب را به خود جلب 
مي كند و وقتي كار به جايي مي رس��د كه ش��ما 
مي توانيد بدون رژيم غذايي و ورزش ماهي چهار 
تا هشت كيلوگرم لاغري بدون بازگشت داشته 
باشيد به طور يقين بيش��تر به طرف اين برنامه 

بازرگاني جلب مي شويد. 
  فيل�م كوت�اه بازرگاني ب�راي محصولي 

بدون مجوز
مصاحبه با يكي از مصرف كنندگان اين دارو كه 
به طرز معجزه آسايي لاغر شده و علاوه بر لاغري 
زندگي اش از اين رو به آن رو شده هم حكايت 
جذابي است كه نمي توان از آن گذشت. از همه 
مهم تر اينكه به گفته مجري اين برنامه داروي 
مذكور از چند گياه تهيه شده و كاملًا بي عارضه 
است. شاهد اين ادعا هم مجوز وزارت بهداشت 
و گارانتي مرجوعي اين داروست. درست شبيه 
داروهاي ماهواره اي كافي است شما عدد شش 

را به شماره اي كه زيرنويس شده پيامك كنيد 
تا دارو را در منزل تحويل بگيريد. تازه به 5 هزار 
نفر اولي كه اين دارو را سفارش بدهند تخفيف 
ويژه هم تعلق مي گيرد. اما اين بار هم درست 
شبيه داروهايي كه در ماهواره تبليغ مي شود 
خبري از مجوز وزارت بهداشت نيست. شاهد 
اين ادعا هم نامه اي رس��مي از س��وي وزارت 
بهداشت است كه اعلام كرده هيچ گونه مجوزي 
براي توليد و توزيع كپس��ول لاغري مهزل از 
س��وي اداره كل نظارت و ارزيابي فرآورده هاي 
طبيعي، س��نتي و مكمل اين وزارتخانه صادر 

نشده است. 
  بعيد است مجوز نداشته باشد!

تبليغات پر تعداد قرص لاغري و تأكيد بر داشتن 
مجوز از وزارت بهداش��ت انگار مس��ئولان اين 
وزارتخان��ه را هم غافلگي��ر كرده اس��ت. اين را 
مي توان از پاسخ دكتر ايرج حريرچي، سخنگوي 
وزارت بهداشت به مجوز داشتن يا نداشتن اين 
قرص هاي لاغري دريافت كه گفته بود »گرچه 
نمي توان درباره يك مورد خاص بدون اطلاعات 
كافي اظهار نظر كرد، اما به طور كلي داروي بدون 
مجوز تبليغ نمي ش��ود. « بنا به تأكيد وي، براي 

تبليغ هر ماده غذايي يا خوراكي معمولاً تأييديه 
و مجوز آن توسط اصحاب رسانه بررسي مي شود 
و بعيد به نظر مي رس��د بدون بررسي، اين نوع از 

قرص ها تبليغ شوند. 
قائم مقام وزارت بهداش��ت تصريح كرده بود: »با 
توجه به سياست هاي صدا و سيما و رسانه ملي 
هيچ قرص ي��ا دارويي بدون بررس��ي مجوز آن 
تبليغ نمي شود و در صورت مشاهده تبليغ بدون 

تأييديه به سرعت با آن برخورد مي شود.«
  تبليغاتي خلاف قانون 

قانون مربوط به ممنوعيت تبليغ دارو و محصولات 
پزشكي يكي از قديمي ترين قوانين حوزه تبليغات 
در كشور است. بر اين اس��اس تبليغات عمومي 
فرآورده هاي مكمل تغذيه اي در مجلات و انتشار 
عمومي آنها، بيلبوردهاي تبليغاتي، رسانه هاي 
جمعي و تبليغات هواپيمايي ممنوع اس��ت و در 
صورت مش��اهده، با متخلفان برخورد مي شود. 
دو س��ال پيش حتي تبليغ مكمل ه��اي غذايي 

هم ممنوع شد. 
قائم مقام معاون نظارت و برنامه ريزي س��ازمان 
نظام پزش��كي در اين باره مي گوي��د: معرفي و 
تبليغ دارو و مكمل هاي غذايي فقط در نشريات 
تخصص��ي س��لامت و ب��راي صاحب��ان علمي 
رش��ته هاي مربوطه مجاز و تبلي��غ اين اقلام در 

نشريات عمومي ممنوع است. 
دكترعبدالرضا معادي با استناد به دستورالعمل 
ساماندهي تبليغات پزشكي و نشستي مشترك 
با معاون غذا و داروي وزارت بهداشت مي افزايد: 
تنها نشريات تخصصي س��لامت مجاز به انتشار 
اين قبيل تبليغات هس��تند. از دوس��ال پيش با 
هماهنگي اتحاديه ه��اي مربوط به اقلام دارويي 
و مكمل هاي غذايي، مج��وز تبليغات اين كالاها 
فقط براي انتش��ار در مجلات تخصصي سلامت 
صادر مي ش��د.  اين عضو ش��وراي عالي سازمان 
نظام پزشكي نتيجه اين اصلاحات را اجراي بهينه 
طرح ساماندهي تبليغات پزشكي عنوان و اضافه 
مي كند: بر اين اس��اس نه تنها تبليغات خدمات 
درماني، بلكه معرفي و تبليغ داروها، مكمل هاي 
غذايي، آرايشي و بهداش��تي نيز بر اساس موارد 

قانوني صورت مي گيرد. 
تبليغات داروه��اي لاغري و رف��ع ريزش مو در 
رس��انه ملي با وجوداين قواني��ن همچنان ادامه 
دارد. در اين بين معلوم نيس��ت اگر اتفاقي براي 
يكي از مصرف كنندگان اي��ن داروها بيفتد چه 
سرنوشتي در انتظار اوس��ت. به خصوص اينكه 
اغلب متخصصان معتقدند نمي توان به قرص هاي 

لاغري اعتماد كرد. 

امس�ال قانون جام�ع كنترل و مب�ارزه ملي 
ب�ا دخاني�ات 10 س�اله مي ش�ود؛  قانوني كه 
اگرچه به عن�وان يكي از قواني�ن مترقي در 
اين حوزه شناخته مي ش�ود اما همچنان بنا 
نيس�ت اجرايي ش�ود. در ك�ش و قوس هاي 
مي�ان وزارت بهداش�ت ب�ا وزارت صنعت و 
اتحادي�ه قهوه خان�ه داران ان�گار وزارت 
بهداش�ت و دبيرخان�ه س�تاد كش�وري 
كنترل دخاني�ات خودش�ان را از اين مبارزه 
كنار كش�يده اند ت�ا جاي�ي كه كارش�ناس 
مس�ئول دبيرخانه س�تاد كش�وري كنترل 
دخانيات وع�ده مي دهد تا پنج س�ال آينده 
قلي�ان از قهوه خانه های حذف خواهد ش�د!

 تعيين مدت زمان پنج ساله براي حذف قليان در 
حالي است كه طي 10 سال گذشته و با تصويب 
قانون جام��ع كنترل و مبارزه مل��ي با دخانيات 
همچنان قليان براي خودش پيشتازي مي كند و 
هر روز تعداد قهوه خانه ها )بخوانيد قليان سراها( 
بيشتري در هر كوچه و خيابان شهر سبز مي شود. 
بر اين اساس اگر بنا باش��د براي حذف قليان به 
فرهنگ س��ازي اكتفا ش��ود، براي كار فرهنگي 
نمي توان زمان تعيين كرد و اگر بناست برخورد 
س��لبي صورت بگيرد، چنين برخوردي نياز به 
پنج سال زمان ندارد. در اين بين طي سال هاي 
اخير برخي پزشكان و دلسوزان عرصه سلامت 
تلاش هايي براي اطلاع رس��اني درباره مضرات 
قليان داشته اند اما كار فرهنگي متمركزي براي 

كاهش مصرف قلي��ان صورت نگرفت��ه چراكه 
خود مسئولان هم در اين باره اتفاق نظر ندارند. 
نمونه اش اظهار نظ��ر محمد علي نجفي، رئيس 
س��ابق س��ازمان ميراث فرهنگي و گردشگري 
است: »موافق عرضه قليان هستم، چه اشكالي 
دارد خانم ها قليان بكشند؟« علي هاشمي، رئيس 
كميته مستقل مبارزه با مواد مخدر دبيرخانه هم 
موافقتش را با قليان اينگونه اعلام مي كند:» بايد 
آنقدر هوشيار باشيم تا بتوانيم ترفندهاي مافيا 
را افش��ا كنيم، زيرا مافيا همواره به دنبال سود 
بيش��تر اس��ت و هر چقدر مردم كمتر به سمت 

قليان و س��يگار بروند، به عل��ت آنكه جايگزين 
بهتري ندارند به جايگزين بدتر گرايش يافته و 
به سمت امثال شيشه كشيده مي شوند.« حالا 
هم مهندس بهزاد ولي زاده با اش��اره به تصويب 
قانون كنترل دخانيات در سال ۸5 مي گويد: تا 
قبل از تصويب اين قانون، قوانيني تحت عنوان 
مصوبه هاي هيئت وزيران داشتيم كه ممنوعيت 
اس��تعمال دخانيات در اماكن عمومي را لحاظ 
كرده بودند كه اين ب��راي تمام مواد دخاني بود. 
در قان��ون جامع كنترل دخاني��ات تبصره ماده 
1۳ هم به طور خاص به قليان اشاره شده است. 

بر اين اساس مصرف و اس��تعمال دخانيات در 
اماكن عمومي و وس��ايل نقليه عمومي ممنوع 
اس��ت. آنطور كه كارشناس مس��ئول دبيرخانه 
س��تاد كش��وري كنترل دخانيات مي گويد،  در 
س��ال ۸۶ وقتي آيين نامه آن در هيئت وزيران 
به تصويب رسيد، در بند هش��ت ماده يك اين 
آيين نامه اماكن عمومي تعريف شدند كه حتي 

خود قهوه خانه ها نيز نام شان برده شد. 
وي با اشاره به دريافت مجوز قهوه خانه از وزارت 
بهداش��ت براي ارائه قليان قب��ل از قانون جامع 
كنترل دخانيات، مي افزايد: در سال ۸۶ اقدامي 
براي به صفر رساندن عرضه قليان در اين اماكن 
با هم��كاري ني��روي انتظامي انج��ام داديم كه 
اين مسئله ش��امل قهوه خانه ها نيز مي شد. در 
آن س��ال كاملًا قليان ها را حذف كرديم ولي به 
دليل برخي مسائل سياسي كشور، اين موضوع 

به انتها نرسيد. 
به گفته ولي زاده در سال ۹۳ با پيگيري هايي كه 
وزارت بهداش��ت انجام داد و همراهي هايي كه 
وزارت صنعت داشت، بخشنامه اي صادر شد كه 
طي آن تمام كميس��يون هاي نظارت و سازمان 
اصناف مؤظف ش��دند عرضه قليان را از ش��رح 
شغلي قهوه خانه داران حذف كنند. اين موضوع 
در هنگام تمديد پروانه هاي قهوه خانه هاي سابق 
نيز لحاظ مي شود و به مرور زمان مسئله قليان از 
قهوه خانه ها حذف خواهد شد كه اين مهم تا پنج 

سال آينده رخ خواهد داد. 

مهلت 5 ساله براي حذف قليان، سنگي كه حكايت از نزدن دارد!
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س�لام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

  كفش آهني براي فارغ التحصيلان در گرفتن مدارك پايان 
تحصيلات

 احمدي- تهران: مسئولان دانشگاه آزاد در انجام امور دانشجوياني 
كه فارغ التحصيل ش��ده اند كم كاري مي كنند، بارها بايد براي گرفتن 
مدارك از اين ساختمان به آن ساختمان اين دانشگاه رفت و آمد كنيم 
تا بتوانيم مدرك پايان دوره خود را دريافت كنيم. از مسئولان دانشگاه 

انتظار مي رود براي اين مشكل فكر اساسي بكنند.

  در اشتغال زايي پتانسيل هاي استان ناديده گرفته شده
محسني- اصفهان: چرا دولت نتوانسته  است با وجود پتانسيل هاي 
فراوان براي اشتغالزايي جوانان بيكار كاري انجام دهد. اين استان از يك 
سو با كم آبي روبه روست و از طرف ديگر  جوانان بسياري چشم انتظار 
ايجاد اشتغال هستند تا شايد بتوانند با اندك حقوقي سر كار بروند و به 

زندگي خود سر و سامان دهند.

تبليغ قرص هاي لاغري بدون مجوز روي آنتن!
تبليغات دارو و محصولات پزشكی از رسانه ملی مسئولان وزارت بهداشت را هم غافلگير كرده است

    مدير كل نظارت بر فرآورده هاي سازمان غذا و دارو گفت: در برخي 
تبليغات رس��انه اي اعلام مي ش��ود كه با مصرف فرآورده اي خاص 10 
درصد به موهاي شما اضافه يا هر روز درصدي از وزن تان كم مي شود، 

اين درحالي است كه چنين چيزي اصلًا صحت ندارد. 
   به مناسبت هفته جهاني ناشنوايان، تعدادي از ناشنوايان كشور در 
ميدان امام)ره( تجمع كردند و خواستار فراهم شدن شرايط برابر همانند 
افراد شنوا در جامعه براي ناش��نوايان شدند. هدف از اين تجمع، جلب 
توجه مسئولان نسبت به مشكلات ناش��نوايان بود تا با توجه به شعار 
فدراسيون جهاني ناشنوايان در سال 201۶ »با زبان اشاره، من برابرم«، 
شرايط برابري همانند افراد شنوا در جامعه براي ناشنوايان فراهم شود. 
   صديقه جنتي، رئي��س هيئت مديره كانون بازنشس��تگان وزارت 
كشور خواستار همسان سازي حقوق بازنشس��تگان قديم و جديد در 
دستگاه هاي مختلف شد. وي گفت: اجراي كامل مواد ۸5، 10۹ و 110 
و 120 قانون خدمات مديريت كشوري از سال ۸۶ تا ۹2، به كارگيري 
متخصصان توانمند به صورت مستمر، برقراري بيمه عمر براي موظفان 
زن و همسر بازنشستگان فوت شده و تأسيس بانك بازنشستگي براي 
ارائه تسهيلات از جمله اقداماتي است كه بايد در دستور كار قرار گيرد. 
    به گفته كارشناسان حوزه س��لامت اميد به زندگي در كشورهاي 

عقب افتاده و پيشرفته حدود ۳5 تا 40 سال با يكديگر تفاوت دارد.
   دادستان هاي كل كش��ور ايران و عمان به منظور گسترش روابط 
قضايي بين دو كش��ور تفاهمنامه قضايي امضا كردن��د. محمدجعفر 
منتظري در حاشيه امضاي اين تفاهمنامه، و در ديدار با حسين بن علي 
زاهربن هلالي دادستان كل كشورعمان بر ضرورت توسعه همكاري هاي 

بين دو كشور تأكيد كرد. 
   مديركل دفتر نظارت بر نشر و توزيع مواد آموزشي وزارت آموزش و 
پرورش گفت: با توجه به اينكه پيش بيني شده بود حضور دانش آموزان 
در هنرستان ها بيشتر باشد، لذا كتاب هاي بيشتري براي هنرستاني ها 
چاپ شده است و در اين خصوص مشكلي وجود ندارد، به محض اينكه 
مدارس، كسري كتب را اعلام كنند كتاب ها براي آنها ارسال مي شود، 
ضمن اينكه هر كتابفروشي كه كمبود كتاب را به آموزش و پرورش اعلام 

كرد، سريعاً كتب براي آنها ارسال شد. 
    روز گذشته ۹ خانه اميد در ميانه، قزوين، س��اري، آران و بيدگل، 

شهررضا، نورآباد ممسني، رودبار، خميني شهر و دزفول افتتاح شد. 
   دخالت در پرونده از سوي منشي يا كاركنان  دفتري قضات به  علت 
عدم حضور قاضي در جلس��ه  دادگاه تخلف است. بر اين اساس در اين 

شرايط دادسراي انتظامي قضات بايد با قضات برخورد كند. 

واگويه يك بازنشسته آموزش و پرورش از دريافتي پايين 

فقط زنده ايم...
سال ها پيش س��ري پرشور داشتيم و قلبي سرش��ار از عشق، عشق به 
كودكان و نوجوانان معصوم وطن، عشق به آموختن و تربيت نونهالان. 
لذتي دارد كه شاهد بالندگي كودكان سرزمينت باشي، چنان لذتي كه 
حتي خود را فراموش مي كني، فراموش مي كني كه مورد تبعيض واقع 
شدي، فراموش مي كني كه مراقب باشي در مس��ابقه تقسيم حقوق، 

حقت ضايع نشود. 
و ما فراموش كرديم، در آن زمان ما عاش��قانه خدم��ت كرديم و البته 
مسئولان به جاي اينكه پاداش دلسوزي هايمان را بدهند با شعار هاي 
شيرين معلمي نقش انبيا است و... و دلايلي مانند تعداد زياد معلمين 

و... ما را به حد اقل قانع كردند... 
سال ها گذشت و حال ما مانديم و جسمي رنجور و روحي زخم خورده 
كه حتي توان تأمين حداقل مخارج زندگي را نداريم چه برسد به تأمين 
هزينه درمان بيماري هايي كه در اين س��ن اجتناب نا پذير هس��تند يا 

تأمين هزينه تفريح و گردش و... كه حق طبيعي هر انسان است. 
بازنشستگي زمان استراحت و لذت بردن از نتيجه سال ها تلاش است 

و لي براي ما معني ديگري دارد. 
دريافتي بسيار پايين در زمان اشتغال سبب شده كه مبلغ پس انداز براي 
صندوق بازنشستگي هم ناچيز باشد و حال ما گرفتار چنين مشكلاتي 
باشيم، ولي اين مس��ائل از گناه و كوتاهي مسئولان نمي كاهد. ايشان 
سال ها نسبت به حقوق ما بي توجه بودند و نتيجه اين بي توجهي ايشان 

وضعيت وخيم امروز بازنشستگان است. 
ما فقط مانند زورقي شكسته در ساحل زندگي هستيم. 

فقط زنده ايم...
ما سال ها صبوري كرديم ولي از صبوري نتيجه اي نديديم. 

البته آستانه تحمل ما بازنشستگان بسيار بالاست، سال ها بي هيچ توقعي 
با حداقل دستمزد عاشقانه خدمت كرديم و اكنون هم سال هاست رويه 
صبر را پيش گرفتيم ولي صبر هم اندازه دارد. اكنون مسئولان نظام را با 

اين سؤال ها به چالش مي كشيم: 
آيا واقعا اين است معني عدالت؟ 

چگونه ش��ب س��ر به بالين مي گذاريد در حالي كه طلايه داران علم و 
فرهنگ جامعه و مربيان خود و فرزندان تان شب تا صبح با فكر بدهي و... 

خواب به چشم شان حرام است ؟
آيا اين است پاداش خدمت صادقانه ؟ 

قضاوت را به شما واگذار مي كنيم و وجدان تان را قاضي محكمه، در مورد 
خود عادلانه حكم كنيد. 

با آرزوي روزهاي خوب و تابيدن بارقه نور اميد بر دل بازنشستگان، اين 
پيشكسوتان بي ادعا. 

والسلام. 
  يك بازنشسته آموزش وپرورش

 رئي�س كانون بازنشس�تگان تأمي�ن اجتماعي با بي�ان وجود 
7 ميلي�ون بازنشس�ته در كش�ور از وج�ود بح�ران ب�راي 
پرداخ�ت حق�وق بازنشس�تگان در س�ال آين�ده خب�ر داد. 
علي اصغر بيات در يازدهمين همايش بزرگداش��ت روز خانواده و 
تكريم بازنشس��تگان گفت: با اين روند اگر پيش برويم، سال آينده 
براي پرداخت حقوق بازنشستگان كه ماهانه ۳ هزار و 400 ميليارد 

تومان است با مشكل و بحران مواجه شويم. 
رئيس كانون بازنشس��تگان تأمين اجتماعي اف��زود: 7 ميليون نفر 
بازنشسته در كشور داريم و ۳۳ كانون شهرستاني و استاني در اين 

ارتباط فعاليت مي كنند. 
وي افزود: مي دانيم دولت در شرايط س��ختي قرار دارد اما زندگي 
بازنشستگان بسيار سخت است و به رغم اهتمامي كه در اين زمينه 
شده اما لزوم ارتقاي زندگي معيشتي بازنشستگان و همسان سازي 
حقوق بازنشس��تگان تأمين اجتماعي كه از سال ۸۸ تاكنون انجام 

شده بيشتر احساس مي شود. 

رئيس كانون بازنشس��تگان تأمين اجتماعي ب��ا تأكيد بر كمك به 
بيمه تكميلي و عمر بازنشس��تگان گفت: در سه دوره در اين زمينه 
مشاركت و كمك شده اين در حالي است كه درمان از نان شب براي 
بازنشستگان واجب تر است و انتظار داريم در بخش درمان و در بيمه 

تكميلي به ما كمك شود. 

رئيس كانون بازنشستگان تأمين اجتماعي افزود: با اين روندي كه به 
جلو مي رويم، سال آينده سازمان تأمين اجتماعي راجع به پرداخت 
حقوق بازنشستگان كه ماهانه ۳ هزار و 400 ميليارد تومان مي پردازد 

با مشكل مواجه مي شود و براي حل اين بحران بايد فكري كرد. 
بيات گفت: انتظار داريم نس��بت به پرداخت بدهي سازمان تأمين 
اجتماعي و حل مشكل دس��ت ما را بگيريد چراكه سازمان تأمين 
اجتماعي تعهدات سنگيني دارد و 40 ميليون جمعيت را پوشش 

مي دهد. 
وي گفت: يك فرد بازنشس��ته با حقوق يك ميليون توماني زندگي 

مي كند كه اگر همين رقم را نگيرد، چه بايد بكند؟!
اين مقام مس��ئول تأكيد كرد: تقاضا داريم پرونده ادغام درمان در 
تأمين اجتماعي بسته شود چراكه بيمارس��تان ها و درمانگاه هاي 
اين س��ازمان از حقوق كارگري ساخته ش��ده و بيت المال نيست 
و اميدواريم خيالم��ان از اين بابت راحت و آرامش بازنشس��تگان 

حفظ شود. 

پرداختحقوقبازنشستگانسالآیندهبحرانیمیشود!
      سرک

جمعيت ايران از مرز ۸۰ ميليون نفر گذشت
ميليون�ي   80 از  كش�ور  ثب�ت  اح�وال  س�ازمان  رئي�س 
ش�دن جمعي�ت كش�ور در پاي�ان ش�هريورماه خب�ر داد. 
حميد درخشاني نيا گفت: در حال حاضر نرخ رشد طبيعي جمعيت در 

كشور ما بدون در نظرداشتن مهاجرت ها 1/4۳ درصد است. 
وي گفت: بيش از 7۸۳ هزار و 2۳0 تولد در ش��ش ماهه اول امسال در 
كش��ور رخ داده و ميزان ثبت مواليد جمعيت در كشور 1۹/۸ در هزار 
اس��ت و ۹۸/۳ درصد تولدها در كش��ور به طور ميانگين در بازه زماني 
قانوني انجام مي شود و در پايان ش��هريورماه امسال جمعيت ايران به 

بيش از ۸0 ميليون و ۳07 هزار نفر رسيد. 
رئيس س��ازمان ثبت  احوال كش��ور تصريح كرد: زن��ان ايراني به طور 
متوسط در 2۸/5 س��الگي مادر مي ش��وند و مادران گروه سني 25 تا 
2۹ سال بيش��ترين س��هم را در بين گروه هاي س��ني مختلف در اين 

شاخص دارند. 
وي گفت: ۹7/۹ درصد مرگ و ميرهاي ش��ش ماهه اول امسال كشور 
در زمان قانوني ثبت شده و در شش ماهه اول امسال 1۸2 هزار و 254 

ايراني براساس مدارك ثبت شده، فوت شده اند. 
درخشاني نيا ميانگين سن متوفيان امسال كشور را ۶۳ سال عنوان و بر 

ثبت به موقع متوفي ها در زمان قانوني تأكيد كرد. 
وي مهم ترين عامل مرگ و مير را در كشور بيماري هاي قلبي و عروقي 
عنوان كرد و گفت: اين عامل ۳7 درصد از مرگ و ميرهاي كشور را به 

خود اختصاص داده است. 

 پيشنهاد ايجاد منطقه جديد 
با  ادغام برخي مناطق تهران 

رئي�س ش�وراي اس�لامي ش�هر ته�ران از پيش�نهاد ادغ�ام 
جن�وب منطق�ه 2 و 5 ب�ا يكديگ�ر و ايج�اد منطق�ه جدي�د 
و همچني�ن ادغ�ام منطق�ه 9 و 10 ب�ا يكديگ�ر خب�ر داد. 
رئيس شوراي اسلامي شهر تهران در دويس��ت و نود و  سومين جلسه 
علني شوراي اس��لامي ش��هر تهران گفت: مدتي در اين منطقه دادن 
يك طبقه اضافي برخلاف طرح تفصيلي باب شده بود كه طي مكاتبات 
بلندمدت با شهرداران عنوان كرديم كه اين تخلفات را به دادگاه ارجاع 

خواهيم داد. 
مهدي چمران گفت:چند سال اس��ت كه پيگير طرح در مورد اصلاح 

مناطق 2، 5، ۹ و 10 هستيم. 
به گفته وي، جنوب منطقه 2 و 5 از نظر بافت با يكديگر همخواني دارند، 

در حال حاضر مطالعات اين طرح در حال انجام است. 
چمران بيان كرد: مدتي در اين منطقه دادن يك طبقه اضافي برخلاف 
طرح تفصيلي باب ش��ده بود كه طي مكاتبات بلندمدت با شهرداران 

عنوان كرديم كه اين تخلفات را به دادگاه ارجاع خواهيم داد. 
وي بيان كرد: از ش��هردار جديد اين منطقه مي خواهيم كه براس��اس 
طرح تفصيلي عمل كنند، چراكه در حال حاضر همان طرح تفصيلي 
موجود در اين منطقه ايجاد تراكم كرده و دادن طبقات اضافي مشكل 

را بدتر مي كند. 

 نزاع در 5 ماه اول سال جاري
 262هزار نفر را به پزشكي قانوني كشاند 

در پنج ماهه س�ال جاري 262 ه�زار و 449 نفر ب�ه دليل صدمات 
ناش�ي از ن�زاع ب�ه مراك�ز پزش�كي قانون�ي مراجع�ه كردن�د. 
سازمان پزشكي قانوني كشور اعلام كرد: آمار مراجعان نزاع در پنج ماه 
نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل با كاهش 1، ۶ درصدي 
مواجه بوده و از 2۶۶ هزا ر و ۶7۹ نفر در پنج ماهه سال قبل به 2۶2 هزار 

و 44۹ نفر در سال جاري رسيده است. 
براساس اعلام سازمان پزشكي قانوني كشور، در اين مدت استان هاي 
تهران با 4۶ هزار، خراسان رضوي با 21 هزار و ۳۸0 و اصفهان با 1۹هزار 
و ۳12 نفر بيش��ترين و اس��تان هاي ايلام با يك هزار و ۶04، خراسان 
جنوبي با يك هزار و ۶۸۳ و بوشهر با يك هزار و ۹۶7 نفر كمترين آمار 
مراجعان نزاع را داشته اند.  همچنين در مرداد ماه سال جاري نيز 5۸هزار 
و ۶۳0 نفر در پي صدمات ناشي از نزاع به مراكز پزشكي قانوني مراجعه 
كردند كه در مقايسه با مدت مش��ابه سال قبل 0/۸ درصد رشد داشته 
است.   بر اساس اين گزارش از 2۶2 نفر مراجعه  كننده به پزشكي قانوني 

1۸1 هزار و 41۸ نفر مرد و ۸1 هزار و ۳1 نفر زن بودند. 

معاون جوانان وزارت ورزش:

اينجا تنها وزارت »ورزش« است
معاون س�اماندهي امور جوانان وزارت ورزش و جوانان اعلام كرد 
اين وزارتخانه هر تلاش�ي بكند در نهايت وزارت ورزش اس�ت نه 
وزارت ورزش و جوانان. راه نجات، احياي سازمان ملي جوانان است. 
محمد رضا رستمي گفت: حوزه جوانان با هيچ حوزه ديگري قابل ادغام 
نيس��ت، به عنوان نمونه جوانان حتي با خانواده و زن��ان چه در قالب 
وزارتخانه و چه در قالب سازمان قابل جمع نيست چون پديده جواني 
آن قدر تنوع و تكثر دارد كه بايد به طور مستقل براي آن سياستگذاري 

و رصد شود. 
وي افزود: دولت يازدهم بايد به وعده اي كه در زمينه توجه بيش��تر به 
جوانان داده است با احياي س��ازمان ملي جوانان عمل و به اين ترتيب 
زمينه اجراي وعده هاي خود را براي دولت دوم آقاي روحاني فراهم كند.  
رس��تمي با بيان اينكه در صورت تصويب احياي سازمان ملي جوانان، 
اين سازمان تا پايان دولت يازدهم قابل احياست، به ايسنا تصريح كرد: 
سرفصل بودجه، نيروي انساني و ساختار و پست سازماني حوزه جوانان 
مشخص است. هرچند كه نيروي انساني ريزش داشته و ضعيف است. 
با اين وجود احياي سازمان ملي جوانان با همين نيروها بهتر از وضعيت 
كنوني اس��ت كه به علت انبوه مس��ائل ورزش، موضوع��ات جوانان به 

رسميت شناخته نمي شوند. 

زهرا چيذري 
  گزارش یک

»زيارت اربعين« در آستانه ورود به فهرست 
ميراث جهاني در يونسكو

ب�ه آس�تان  وابس�ته  و مطالع�ات كرب�لا  مرك�ز پژوه�ش 
مق�دس حس�يني از ت�لاش  ب�راي درج زي�ارت اربعي�ن در 
فهرس�ت مي�راث جهان�ي در س�ازمان يونس�كو خب�ر داد. 
مركز پژوهش و مطالعات كربلا وابسته به آس��تان مقدس حسيني از 
تلاش براي درج زيارت اربعين در فهرس��ت ميراث جهاني در سازمان 
يونسكو خبر داد.  رئيس مركز پژوهش و مطالعات كربلا وابسته به آستان 
مقدس حس��يني گفت: ما تلاش مي كنيم زي��ارت اربعين را به عنوان 
جزئي از ميراث عراق در س��ازمان يونسكو به ثبت برسانيم.  عبد الامير 
القريشي افزود: وزارت خارجه ايران و مشاوره فرهنگي آلمان در انجام 
اين موضوع حماي��ت مي كنند.  وي تأكيد كرد: اي��ن مركز هماهنگي 
گسترده اي با مقامات خارج از عراق اروپا و آسيا، مثل دانشگاه آلمان و 
مركز ميراث آلمان داشته است.  مراكز فكري خواستار بررسي پديده 
زيارت اربعين از تمام جوانب خدماتي، پزشكي، اجتماعي، اقتصادي و 
اعتقادي شد تا اين گردهمايي ادامه يابد و مشكلات مقابل روي زائران 
حل و ارزش هاي انساني تقويت شود.  اين اقدامات در موازات آمادگي 
آستان مقدس حس��يني براي اس��تقبال از ماه محرم و صفر كه شاهد 
حضور ميليوني مسلمانان براي زيارت عاش��ورا و اربعين امام حسين 
)عليه السلام( خواهد بود، صورت مي گيرد.  مركز مطالعات و پژوهش 
كربلا كنفرانسي را در روز ش��نبه برگزار كرد كه حدود ۸0 شخصيت 
علمي و دانشگاهي و نمايندگان دولت و اتحاديه ها و سازمان هاي مدني 
در آن حضور يافتند.  در اين نشست يادداشت تفاهمي بين مركز و دفتر 

هيئت وزيران و سازمان هاي جامعه مدني به امضا رسيده است. 


